
 1 

Advieslijst commissie Ruimte  
 

Datum:    woensdag 9 september 2009 
Tijd:  20.00 uur 
Locatie: Commissiekamer gemeentehuis te Elst   
 

Aanwezig: 
Voorzitter:   Dhr. J. van Baal   
Commissieleden: Dhr. J. Walinga (CDA), mevr. A.J. Versluis (CDA), dhr. J. Meijer 

(D66),  dhr. J.G.M. van der Heijden (D66), dhr. C. Verhart (plv. VVD), 
dhr. E.A.W. Elbers (PvdA), dhr. J. van Brandenburg (PvdA), mevr. G. 
van Binsbergen (CU), dhr. H. Bruggema (CU), dhr. M.J.M. van den 
Boogaart (GBO), dhr. J. van Hulst (GBO), mevr. W.J. Seinhorst (GL), 
dhr. J.H. Coopmans (GL), dhr. A. Korthouwer (Fractie Korthouwer)      

Commissiegriffier: Mevr. A.M.P. Claessen  
Afwezig: Mevr. J.M.T. de Swart (Fractie De Swart), dhr. J. Beumer (VVD), dhr. 

A.J.A. Hoogveld (VVD),      
Genodigd voor toelichting: Wethouder J. Walraven (punt 7, 8, 9)      
 

Nr. Onderwerp: Reden agendering:                                              
 

Besprokene/ 
advies 

1. Opening: 
- Mededelingen 

 De voorzitter opent de vergadering en zegt bericht van 
verhindering te hebben ontvangen van de heren 
Beumer en Hoogveld. Zij worden vanavond vervangen 
door de heer Verhart. Verder heet hij de heer Van 
Brandenburg welkom als nieuw commissielid evenals  
de heer Korthouwer, die nu ook officieel als 
commissielid is benoemd. Tot slot spreekt hij een 
woord van dank uit voor mevrouw De Boer-Mensink die 
vanaf nu geen lid meer is van deze commissie.  

2. Vaststellen agenda.  Op verzoek van de voorzitter wordt besloten agenda-
punt 8 (Zuidrand Schuytgraaf) in beslotenheid te be-
handelen.    

3. Ingekomen stukken 
 

 
 

De voorzitter memoreert dat n.a.v. de aandacht voor 
het overlijden van Marie Jose Coopmans een 
dankbetuiging is ontvangen van de fam. Coopmans.  

4. Vaststellen advieslijst 
commissie  Ruimte van 8 
juli 2009.  

 Tekstueel:  
Geen opmerkingen. 
N.a.v.: 
Geen opmerkingen. 
 
De advieslijst wordt ongewijzigd vastgesteld.  

5. Vaststellen evaluatielijst.  De evaluatielijst wordt ongewijzigd vastgesteld.  

6. Rondvraag.  Hiervan wordt geen gebruikgemaakt.   
7. Verplaatsing loonbedrijf 

Tilleman naar de 
Tobbenhofsestraat 3.  
(pfh. J. Walraven)  

- Spreekrecht publieke 
tribune; 

- De commissie wordt 
gevraagd 
besluitvorming in de 
raad voor te 
bereiden. 

 

De volgende personen spreken in:  
- De heer L. van Mullem, namens buurtschap Lynden. 
- De heer C. van Deutekom, advocaat van fam. 

Tilleman.   
 
Zie bijlage voor hetgeen de insprekers hebben gezegd.  
 
De voorzitter geeft het voorstel in bespreking.  
 
1

e
 termijn: De commissie heeft onder meer de 

volgende vragen / opmerkingen:  
- Dank voor de adequate beantwoording van de 

schriftelijke (technische) vragen die door D66 zijn 
gesteld.  

- Voorstel is een planologisch ‘gedrocht’ (i.s.m. het 
Streekplan 2005 en de Kadernota Visie op Ruimte).   
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- Onduidelijkheid over het percentage agrarisch-
grondverzet/bouw. Toetsing ontbreekt.  

- Nu al opslag van zaken die in strijd is met het 
bestemmingsplan. Gedogen is verleden tijd! 

- Slechte communicatie tussen college en buurtschap 
Lynden. 

- Burgers en ondernemers moeten kunnen vertrouwen 
op de overheid.  

- Details van het locatieonderzoek ontbreken in de 
stukken. Waarom scoren de locaties Loefen en 
Winnemuller significant beter dan de 
Tobbenhofsestraat en waarom zijn genoemde 
alternatieve locaties afgewezen?    

- In het voorverkenningstraject had het college al 
moeten begrijpen dat er veel weerstand is vanuit de 
buurt.  

- Hoe welkom is Tilleman nog in het buurtschap? 
- Heeft de stuurgroep Park Lingezegen Tilleman 

verzocht op zoek te gaan naar een nieuwe locatie of 
is dit een initiatief van Tilleman zelf?  

- Verwezen wordt naar een document van Park 
Lingezegen waarin staat dat gedwongen 
gebiedsverplaatsing niet aan de orde is.  

- Klip en klaar dat Tilleman niet past aan de Tobben-
hofsestraat. 

- Voormalig terrein De Graaf (Houtkoning) geschikt of 
andere reguliere bedrijventerreinen (w.o. BBP) of de 
4 ha. in Heteren die bestemd zijn voor agrarisch 
gerelateerde bedrijven? 

- Wie zijn de voorstanders? 
- Gemist wordt een analyse van het bedrijf Tilleman 

(wat houdt het bedrijf in, aantal verkeersbewegingen 
etc.) 

- Het gaat in casu om omzetting van agrarisch gebied 
naar bedrijventerrein.  

- Begrepen dat het terrein Tobbenhofsestraat 3 (firma 
De Haag) zou worden gesaneerd.  

- Gemist wordt een gemeentelijk beleid inzake 
bedrijfsverplaatsing.  

 
Wethouder Walraven begint met de verwijzing naar de 
1

e
 alinea in het raadsvoorstel waar staat dat de functie 

van loonwerkbedrijf niet passend is binnen het toe-
komstige park. Hierdoor bestaat de wens om het be-
drijf uit het park te plaatsen.  
GL zegt daarentegen dat wethouder Mooij tijdens een 
voorlichtingsavond heeft gezegd dat Tilleman op eigen 
initiatief wil vertrekken.  
D66 vraagt vervolgens of de gemeente actief met 
Tilleman heeft gesproken.  
Wethouder Walraven vervolgt zijn verhaal door te 
zeggen dat hij niet exact weet wat wethouder Mooij en 
Tilleman hebben besproken. De gemeente wil in het 
algemeen belang meewerken aan verplaatsing van het 
loonwerkbedrijf. Voor de duidelijkheid wijst hij erop dat 
in casu de nieuwe Wro van toepassing is en er dus niet 
meer over een artikel 19 procedure kan worden 
gesproken. Bestemmingsplanherzieningen zijn een 
bevoegdheid van de raad. Verder benadrukt hij dat de 
nieuwe bestemming voor locatie Tobbenhofsestraat 



 3 

(juridisch) minder belastend voor het milieu zal zijn 
vergeleken met de huidige bestemming. Het terrein van 
De Houtkoning is te klein. Er is nooit sprake geweest 
van sanering van firma De Haag omdat de huidige 
bestemming (Handel en Nijverheid annex 
Transportbedrijf) een bepaalde economische waarde 
heeft. Gisteren heeft het college besloten een 
handhavingtraject te starten tegen de opslagsactvi-
teiten aan de Tobbenhofsestraat 3. Dit is reeds mee-
gedeeld aan de advocaat van Tilleman. Verder merkt 
Walraven op dat de voorgestelde bestemmingsplanher-
ziening niet in strijd is met de structuurvisie van de 
provincie. De gemeente heeft tweemaal met de buurt 
gecommuniceerd. Het is altijd lastig om de juiste 
balans te vinden in een agrarisch gebied (geven en 
nemen). Tegenstanders ‘toeteren’ altijd harder dan 
voorstanders.    
 
Na instemming van de commissie maakt inspreker Van 
Deutekom gebruik van zijn spreekrecht in 2

e
 termijn.  

 
2

e
 termijn commissieleden:  

- Beantwoording vragen door wethouder is niet helder.  
- Voorstel ook bekijken in het licht van de mogelijk-  
  heden op grond van de huidige bestemming van de   
  Tobbenhofsestraat. 
- Geen nieuwe verstening in het buitengebied. 
- Hoe zit het met het overgangsrecht? 
- Kijkend naar het werkgebied van Tilleman, zijn 

Loefen en Winnemuller prima locaties. 
- Bang voor een toename verkeersbewegingen aan de 

Tobbenhofsestraat. 
 

Gelet op de vele vragen c.q. onduidelijkheden zegt 
wethouder Walraven een memo toe voor de 
raadsvergadering. In deze memo zal o.a. op de 
volgende punten nader worden ingegaan: huidige 
bestemming (incl. (bebouwings)mogelijkheden), 
huidige milieuvergunning(en), overgangsrecht.           
 
De commissie adviseert unaniem dat het voorstel als 
bespreekpunt kan worden doorgeleid naar de 
raadsvergadering van 29 september 2009. 
 

8.  Zuidrand Schuytgraaf 
 (pfh. J. Walraven)  

- Spreekrecht publieke 
tribune; 

- De commissie wordt 
gevraagd 
besluitvorming in de 
raad voor te 
bereiden. 

 

Zie agendapunt 2. 

9. Vaststellen 
‘Bestemmingsplan 48 
inch 
aardgastransportleiding’.  
(pfh. J. Walraven) 
  

- Spreekrecht publieke 
tribune; 

- De commissie wordt 
gevraagd 
besluitvorming in de 
raad voor te 
bereiden. 

 

De commissie adviseert unaniem positief over het 
voorliggende voorstel kan worden doorgeleid naar de 
raad. Hiermee wordt het als hamerstuk geagendeerd 
voor de raadsvergadering van 29 september 2009.   
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10. Sluiting.  De voorzitter sluit de vergadering om 21.50 uur. 

Aldus besloten in de openbare vergadering van 30 september 2009. 
 
De commissiegriffier,   De voorzitter, 
 
A.M.P. Claessen   J. van Baal 
 

 

ACTIEPUNTEN COMMISSIE RUIMTE 

Nr. ACTIEPUNT VOORTVLOEIEND 
UIT 

BIJZONDERHEDEN PLANDATUM 

07/
04 

Commissie periodiek 
informeren c.q. raadplegen 
(ambitieniveau)  over de 
voortgang van park Linge-
zegen.   
(pfh. R. Mooij) 

Commissieverga-
dering d.d. 07-02-
07 (agendapunt 6) 
 

 Alleen als er iets te 
melden valt.  

07/ 
17 

Commissie bijpraten bijpraten 
over o.a. het legalisatietraject 
en de ingediende klachten 
(Rijksweg Zuid 39 en 41).  
(pfh. R. Mooij)  

Commissieverga-
dering d.d. 05-09- 
07 (agendapunt 
12) 

 Alleen als er iets te 
melden valt. 

07/ 
19 

Nota lichtreclame. 
(pfh. F. Witjes)  

Commissieverga-
dering d.d. 07-11-
07 (agendapunt 9) 
en 28-11-07 
(agendapunt 4)    

 Januari/februari 2010.  

08/
05 

Waarom moest boekhandel 
Herberts de poster op de 
winkelpui verwijderen en 
andere winkelbedrijven niet?   
Waarom wordt er niet hand-
havend opgetreden tegen de  
bedrijven die ook in overtre-
ding zijn?  
(pfh. R. Mooij) 

Commissieverga-
dering d.d. 10-09-
08 (agendapunt 6),  
d.d. 01-10-08 
(agendapunt 4) en 
d.d. 11-02-09 
(agendapunt 4) 

De commissie vraagt zich 
af of hier sprake is van 
willekeur en wil graag 
weten welk beleid 
(welstand?) hieraan ten 
grondslag ligt.  
Zie memo van 19-09-08 
en de vragen die de 
commissie hierover heeft 
gesteld.    

Er volgt z.s.m. een 
antwoord op de 
gestelde vragen n.a.v. 
de memo van 19 
september 2008.  

09/ 
02 

Rondje langs de ontwikkelings-
locaties van Centrumplan Elst 
maken.  
(pfh. R. Mooij) 
  
 

Commissieverga-
dering d.d. 11-03-
09 (agendapunt 6) 

Op verzoek van 
wethouder Walraven 
besluit de commissie op 
09-09-09 de bespreking 
uit te stellen. Walraven 
heeft toegezegd    

Datum volgt. 

09/
04 

Voorbespreken agendapunt 
Stadsregioraad 2009:  
Voorstel uitvoering 
bedrijventerreinenbeleid (8 
oktober cie. Mobiliteit & 
Werken en 22 oktober  
Stadsregioraad) 
(pfh. J. Walraven) 
 

Commissieverga-
dering d.d. 01-04-
09 (agendapunt 3) 

Op verzoek van 
wethouder Walraven 
besluit de commissie op 
09-09-09 de voorbe-
spreking van dit onder-
werp uit te stellen. 
Walraven heeft toegezegd 
de gemeentelijke inbreng 
voor de vergadering van 
de Stadsregioraad op 
papier te zetten.     

22 oktober 2009 

09/
05 

Adviesrapport van de 
Commissie Bodegraven aan 
de  Stadsregio. Het onderwerp 
van dit rapport luidt: ‘Advies 
Verstedelijkingsopgave 2010- 
2020’. Wat zijn de 

Commissieverga-
dering d.d. 03-06-
09 (agendapunt 6) 

Op 09-09-09 verwijst 
wethouder Walraven naar 
het concept van de 
nieuwe woonvisie 2010-
2015 die op 16 september 
2009 wordt gepresen-

16 september 2009 
(presentatie woonvisie)  
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consequenties van dit rapport 
voor Overbetuwe? 
(pfh. J. Walraven) 

teerd. De woonvisie geeft 
een goed reëel beeld.  

 

 
 
 

 

 

 


